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Abstract (en)
[origin: WO8605709A1] A process to precipitate HCl, SO2 and NOx from the fumes of boilers of power plants, refuse-burning installations and the
like which are fired with fossile fuels. The cleansing of power plants fumes with lime and EDTA is known. This well-known process has not gained
acceptance, since it is characterized from an economic point of view by an excessively high consumption of EDTA and an unstable degree of NOx
precipitation. In order to achieve not only a high degree of precipitation of these noxious substances, but also to make possible a highly economic
method of precipitation, the invention proposes that in a first stage HCl, and to a large extent, also SO2, and in a second stage also NOx and the
remaining SO2, be washed out; that the scouring solution for the first stage contains limestone or hydrate of lime, as well as a carbonic acid which
does not prevent the oxidation of CaSO3 to CaSO4, and that the scouring solution for the second stage contains lye, EDTA and/or NTA as well as a
carbonic acid which inhibits the oxidation of CaSO3 to CaSO4, and finally, in addition, sodium dithionide, sodium sulfite and/or pyro-sulfite.

Abstract (fr)
Un procédé pour la séparation du HCl, du SO2 et du NOx des gaz brûlés provenant des chaudières fonctionnant aux combustibles fossiles dans
les centrales électriques, les usines pour la combustion des ordures et installations semblables. On connaît déjà le lavage simultané à l'aide de la
chaux et de l'EDTA des gaz brûlés des centrales. Ce procédé connu n'est pas considéré comme une réussite car il entraîne une consommation
trop élevée d'EDTA et le taux de séparation du NOx n'est pas stable. Pour atteindre un degré élevé de séparation de ces polluants, mais aussi pour
permettre d'effectuer la séparation d'une manière très économique il est proposé de laver le HCl et dans une large mesure aussi le SO2 dans un
premier stade, et dans un deuxième stade le NOx et le SO2 résiduel; il est également proposé que le liquide de lavage du premier stade contienne
de la pierre calcaire ou de l'hydrate de chaux ainsi qu'un acide carbonique qui n'empêche pas l'oxydation du CaSO3 en CaSO4, et que le liquide de
lavage de la deuxième étape contienne de la soude caustique, de l'EDTA et/ou NTA, ainsi qu'un acide carbonique qui inhibe l'oxydation du CaSO3
en CaSO4 et enfin du dithionide de sodium, du sulfite de sodium et/ou du pyrosulfite.
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